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PROTOKÓŁ  Nr XXIX/ 2008  
 

z przebiegu XXIX zwyczajnej sesji Rady Miejskiej w Zbąszynku 
odbytej w dniu 22 grudnia 2008 roku 

w sali konferencyjnej Urz ędu Miejskiego w Zb ąszynku  
 
Przewodnicz ący Rady Jan Mazur  powitał, radnych, Burmistrza Wiesława Czyczerskiego, 
Zastępcę Burmistrza Jana Makarewicza, Skarbnika Gminy Anetę Nawracała, kierowników 
jednostek organizacyjnych, dyrektorów szkół oraz pozostałych przybyłych i otworzył obrady 
XXIX sesji Rady Miejskiej w Zbąszynku o godz. 13.00. Jednocześnie stwierdził, Ŝe na sali 
obecnych jest 12 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób 
stanowi quorum dla prawomocności obrad /listy obecności radnych oraz gości stanowią 
załączniki nr 1 i 2 do niniejszego protokołu/.  
 
Nieobecni usprawiedliwieni: 
Wioleta Muszyńska 
Halina Taczała 
Wojciech Półtorak 
 
Do pkt. 2.  
 

Wybór Sekretarza obrad 
 
Przewodnicz ący Rady Jan Mazur przyjętym zwyczajem na Sekretarza obrad sesji zgłosił 
kandydaturę radnego Sylwestra Budycha (wyraził zgodę) i zarządził głosowanie. 
- za pełnieniem przez radnego Sylwestra Budycha fun kcji Sekretarza obrad dzisiejszej 
sesji Rady - głosowało 12 radnych. 
W wyniku głosowania Przewodnicz ący Rady stwierdził, Ŝe Sekretarzem obrad 
dzisiejszej sesji Rady został radny Sylwester Budyc h. 
 
Do pkt.3.  

 
Przyjęcie porz ądku obrad 

 
Przewodnicz ący Rady Jan Mazur  przedstawił planowany porządek obrad.  
 
      P o r z ą d e k   o b r a d :  

1. Otwarcie sesji 
2. Wybór Sekretarza obrad 
3. Przyjęcie porządku obrad 
4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady 
5. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach w okresie międzysesyjnym 
6. Informacja Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym 
7. Interpelacje i zapytania 
8. Opinia Komisji Oświaty, Kultury i Pomocy Społecznej w sprawie projektu Strategii 

Rozwiązywania Problemów Społecznych w Gminie Zbąszynek 
9. Podjęcie uchwał 

a) w sprawie zmian budŜetu gminy i w budŜecie gminy na 2008 rok 
b) w sprawie przyjęcia Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych w 

Gminie Zbąszynek na lata 2008-2013 
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c) w  sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych w Gminie Zbąszynek na 2009 r. 

d) zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 
Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2007 - 2010 

e) w sprawie uchwalenia rocznego Programu Współpracy Gminy Zbąszynek z 
organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami na 2009 rok 

f) w sprawie wysokości ekwiwalentu pienięŜnego dla członka Ochotniczej StraŜy 
PoŜarnej, który uczestniczył w działaniu ratowniczym lub szkoleniu 
poŜarniczym organizowanym przez Państwową StraŜ PoŜarną lub Gminę 
Zbąszynek 

g) w sprawie wyraŜenia zgody dla Burmistrza Zbąszynka do podpisania weksla 
in blanko wraz z deklaracją wekslową 

10. Uchwalenie budŜetu gminy Zbąszynek na 2009 rok 
a) przedstawienie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budŜetu gminy Zbąszynek 

na 2009 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego, prognozą długu i jego 
spłaty na rok 2009 i lata następne 

b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały 
budŜetowej oraz o moŜliwości sfinansowania deficytu budŜetowego oraz prognozie 
kształtowania się długu publicznego 

c)    przedstawienie opinii Komisji Stałych 
d) odczytanie opinii w sprawie projektu budŜetu przedstawionej przez 

przewodniczącego Komisji   Gospodarki i BudŜetu 
e) stanowisko Burmistrza do opinii i wprowadzenie autopoprawek do projektu uchwały 

budŜetowej 
f)    odczytanie projektu uchwały budŜetowej wraz z autopoprawkami 
g) dyskusja nad projektem uchwały budŜetowej 
h) głosowanie nad uchwałą budŜetową. 

11. Przyjęcie planu pracy Rady Miejskiej i Komisji Rewizyjnej na 2009 rok  
12.  Odpowiedzi na interpelacje 
13.  Oświadczenia i wolne wnioski 
14.  Zakończenie obrad 

Przewodnicz ący Rady Jan Mazur zaproponował zmianę w punkcie 9 porządku obrad, 
poprzez zamianę kolejności w punkcie podejmowania uchwał (podpunkt b na c, podpunkt c 
na b). W uzasadnieniu proponowanej zmiany Przewodniczący Rady wyjaśnił, Ŝe  Gminny 
Program Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych zostanie włączony do 
Gminnej Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych po uchwaleniu jej przez Radę, 
stąd po konsultacji z radcą prawnym proponowana jest powyŜsza zamiana kolejności 
podjęcia tychŜe uchwał.  
Za powyŜszą zmianą do porządku obrad głosowano jednogłośnie. 
Więcej zmian do porz ądku obrad nie zgłoszono. 
 
Przewodnicz ący Rady Jan Mazur przedstawił porządek obrad sesji po wprowadzonej 
zmianie. 
 
      P o r z ą d e k   o b r a d :  

1. Otwarcie sesji 
2. Wybór Sekretarza obrad 
3. Przyjęcie porządku obrad 
4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady 
5. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach w okresie międzysesyjnym 
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6. Informacja Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym 
7. Interpelacje i zapytania 
8. Opinia Komisji Oświaty, Kultury i Pomocy Społecznej w sprawie projektu 

Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych w Gminie Zbąszynek 
9. Podjęcie uchwał 

a) w sprawie zmian budŜetu gminy i w budŜecie gminy na 2008 rok 
b) w  sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych w Gminie Zbąszynek na 2009 r.  
c) w sprawie przyjęcia Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych w Gminie 

Zbąszynek na lata 2008-2013 
d) zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Narkomanii na lata 2007 - 2010 
e) w sprawie uchwalenia rocznego Programu Współpracy Gminy Zbąszynek z 

organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami na 2009 rok 
f) w sprawie wysokości ekwiwalentu pienięŜnego dla członka Ochotniczej StraŜy 

PoŜarnej, który uczestniczył w działaniu ratowniczym lub szkoleniu poŜarniczym 
organizowanym przez Państwową StraŜ PoŜarną lub Gminę Zbąszynek 

g) w sprawie wyraŜenia zgody dla Burmistrza Zbąszynka do podpisania weksla in 
blanko wraz z deklaracją wekslową 

10. Uchwalenie budŜetu gminy Zbąszynek na 2009 rok 
a)    przedstawienie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budŜetu gminy Zbąszynek 

na 2009 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego, prognozą długu i jego 
spłaty na rok 2009 i lata następne 

b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały 
budŜetowej oraz o moŜliwości sfinansowania deficytu budŜetowego oraz prognozie 
kształtowania się długu publicznego 

c)   przedstawienie opinii Komisji Stałych 
      d)    odczytanie opinii w sprawie projektu budŜetu przedstawionej przez 

przewodniczącego Komisji   Gospodarki i BudŜetu 
  e)    stanowisko Burmistrza do opinii i wprowadzenie autopoprawek do projektu uchwały 

budŜetowej 
   f)   odczytanie projektu uchwały budŜetowej wraz z autopoprawkami 
   g)  dyskusja nad projektem uchwały budŜetowej 
   h)  głosowanie nad uchwałą budŜetową. 

11. Przyjęcie planu pracy Rady Miejskiej i Komisji Rewizyjnej na 2009 rok  
12.  Odpowiedzi na interpelacje 
13.  Oświadczenia i wolne wnioski 
14.  Zakończenie obrad 

Nad przyj ęciem porz ądku po zmianach głosowano jednogło śnie. 
 
 
Do pkt 4.  

Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji 
 

Przewodnicz ący Rady  Jan Mazur poinformował radnych, Ŝe protokół z poprzedniej sesji 
przez czas trwania sesji będzie wyłoŜony do wglądu i jeŜeli nie będzie uwag zostanie 
przyjęty w pkt.13 porządku obrad. 
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Do pkt. 5  
 

Informacja Przewodnicz ącego Rady o działaniach w okresie mi ędzysesyjnym 
 
 
Przewodnicz ący Rady Jan Mazur przedstawił sprawozdanie z działalności w okresie 
międzysesyjnym  /sprawozdanie stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu/. 
  
 
Do pkt.6  

 
Informacja Burmistrza z działalno ści w okresie mi ędzysesyjnym 

 
 
Burmistrz Wiesław Czyczerski  przedstawił informację z działalności w okresie 
międzysesyjnym /informacja stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu/.  
W uzupełnieniu do przedstawianego sprawozdania z działalności w okresie międzysesyjnym 
dołączona została informacja z działalności referatów Urzędu Miejskiego w okresie 
międzysesyjnym /informacja z działalności referatów UM w okresie od 28 listopada 2008r.  
do 22 grudnia 2008 r. - stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu/. 
 
 
Do pkt.7  
 

Interpelacje i zapytania 

Radny Ryszard Stachowiak zgłosił następujące zapytania: 
- dlaczego w budŜecie na 2009 rok nastąpiło przesunięcie do realizacji w 2010 roku 

działań związanych z przyznaniem lokali w ZUK osobom wytypowanym przez 
Komisję Mieszkaniową w 2007 roku? Radny nadmienił równieŜ, Ŝe w 2008 roku miało 
nastąpić równieŜ wykonanie przez ZUK mediów w tych lokalach, w związku z 
powyŜszym radny zapytał jak wygląda obecnie przedstawiona sytuacja?  

- czy lokal dzierŜawiony przez TARGED jest nadal dzierŜawiony przez ten zakład, czy  
jest podnajmowany osobom trzecim? 

- jakie zadania remontowe planuje ZUK oraz OKSiR w 2009 roku? 
 

Radny Mieczysław Maciejewski  
- zapytał, czy zostały lub kiedy zostaną opracowane Programy Odnowy Miejscowości 

dla Kręcka i Kosieczyna. Radny nadmienił, Ŝe Rada Sołecka Kręcka chciałaby 
sporządzić projekt i pozyskać środki na modernizację boiska a bez powyŜszego 
dokumentu  nie będzie mogła złoŜyć stosownego wniosku. 

 
Radny Krzysztof Krzywak  zgłosił następujące interpelacje, zwracając się z prośbą o 
pisemną odpowiedź. 

- jaka jest sytuacja z poziomem bezrobocia w gminie? 
- czy wprowadzono jakieś procedury monitorowania sytuacji bezrobocia, lub czy 

planuje się zbieranie informacji w tym względzie? 
- czy OPS przygotowany jest na pomoc w razie zwiększenia poziomu bezrobocia? 
- na jakim poziomie jest realizacja oświadczenia Rady Miejskiej w sprawie zwolnień 
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nauczycieli w jednostkach organizacyjnych naszej gminy? 
 
Radny Andrzej Budych  zgłosił zapytanie w sprawie funkcjonowania strony internetowej 
Gminy Zbąszynek, dlaczego strona nadal nie spełnia swojej funkcji i zawiera zbyt mało 
informacji publicznych. 
 

Do pkt.8  

Opinia Komisji O światy, Kultury i Pomocy Społecznej w sprawie projek tu 
Strategii Rozwi ązywania Problemów Społecznych w Gminie Zb ąszynek 

 
 
Przewodnicz ący Rady Jan Mazur poinformował, Ŝe Komisja Oświaty, Kultury i Pomocy 
Społecznej zajęła się analizą Strategii na posiedzeniu Komisji w dniu 9 grudnia 2008r. 
Ponadto wymienił zespół osób powołanych Zarządzeniem Burmistrza do opracowania 
Strategii. 
 
Przewodnicz ący Komisji O światy, Kultury i Pomocy Społecznej   Marcin Kumke 
przedstawił opinię Komisji w sprawie projektu Strategii Rozwiązywania Problemów 
Społecznych w Gminie Zbąszynek /opinia stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu/. 
 

Do pkt. 9  

Podjęcie uchwał 
a/. 
 
Skarbnik Aneta Nawracała  przedstawiła treść projektu uchwały w sprawie zmian budŜetu 
gminy i w budŜecie gminy na 2008 rok. 
Przewodnicz ący Rady Jan Mazur zapytał czy są pytania do przedstawionego projektu 
uchwały, przedstawił stanowiska Komisji Stałych, po czym zarządził głosowanie. 
Rada Miejska w obecności 12 radnych, przy 12 głosach „za” podjęła uchwałę Nr 
XXIX/57/2008 w sprawie zmian budŜetu gminy i w budŜecie gminy na 2008 rok. 
W wyniku głosowania Przewodnicz ący Rady Jan Mazur stwierdził, Ŝe Uchwała Nr 
XXIX/57/2008 w sprawie zmian bud Ŝetu gminy i w bud Ŝecie gminy na 2008 rok została 
podj ęta jednogło śnie  /uchwała stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu/. 
 
b/. 
 
Burmistrz Wiesław Czyczerski  przedstawił treść projektu uchwały w  sprawie przyjęcia 
Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Gminie 
Zbąszynek na 2009 r. 
Przewodnicz ący Rady Jan Mazur zapytał czy są pytania do przedstawionego projektu 
uchwały, przedstawił stanowiska Komisji Stałych, po czym zarządził głosowanie. 
Rada Miejska w obecności 12 radnych, przy 12 głosach „za” podjęła uchwałę Nr 
XXIX/58/2008 w  sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych w Gminie Zbąszynek na 2009 r. 
W wyniku głosowania Przewodnicz ący Rady Jan Mazur stwierdził, Ŝe Uchwała Nr 
XXIX/58/2008 w  sprawie przyj ęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwi ązywania 
Problemów Alkoholowych w Gminie Zb ąszynek na 2009 r.  została podj ęta 
jednogło śnie  /uchwała stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu/. 
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c/. 
 
Burmistrz Wiesław Czyczerski  przedstawił treść projektu uchwały w sprawie przyjęcia 
Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych w Gminie Zbąszynek na lata 2008-2013. 
Przewodnicz ący Rady Jan Mazur zapytał czy są pytania do przedstawionego projektu 
uchwały, po czym zarządził głosowanie. 
Rada Miejska w obecności 12 radnych, przy 11 głosach „za” i 1 głosie „przeciw” podjęła 
uchwałę Nr XXIX/59/2008 w sprawie przyjęcia Strategii Rozwiązywania Problemów 
Społecznych w Gminie Zbąszynek na lata 2008-2013. 
W wyniku głosowania Przewodnicz ący Rady Jan Mazur stwierdził, Ŝe Uchwała Nr 
XXIX/59/2008 w sprawie przyj ęcia Strategii Rozwi ązywania Problemów Społecznych w 
Gminie Zb ąszynek na lata 2008-2013  została podj ęta przy 11 głosach „za” i 1 głosie 
„przeciw”  /uchwała stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu/. 
 
d/. 
 
Burmistrz Wiesław Czyczerski  przedstawił treść projektu uchwały zmieniającej uchwałę w 
sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2007 – 2010. 
Zgodnie z sugestiami zgłoszonymi podczas posiedzenia Komisji Gospodarki i BudŜetu do 
projektu uchwały wprowadzono poprawki redakcyjne, które zostały przedstawione przez 
Burmistrza w trakcie odczytywania uchwały. 
Przewodnicz ący Rady Jan Mazur zapytał czy są pytania do przedstawionego projektu 
uchwały, przedstawił stanowiska Komisji Stałych, po czym zarządził głosowanie. 
Rada Miejska w obecności 12 radnych, przy 12 głosach „za” podjęła uchwałę Nr 
XXIX/60/2008 zmieniającą uchwałę w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 
Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2007 – 2010. 
W wyniku głosowania Przewodnicz ący Rady Jan Mazur stwierdził, Ŝe Uchwała Nr 
XXIX/60/2008 zmieniaj ąca uchwał ę w sprawie przyj ęcia Gminnego Programu 
Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2007 - 2010 zos tała podj ęta jednogło śnie  /uchwała 
stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu/. 
 
e/. 
 
Burmistrz Wiesław Czyczerski  przedstawił treść projektu uchwały w sprawie uchwalenia 
rocznego Programu Współpracy Gminy Zbąszynek z organizacjami pozarządowymi oraz 
innymi podmiotami na 2009 rok. Zgodnie z sugestiami zgłoszonymi podczas posiedzenia 
Komisji Gospodarki i BudŜetu do projektu uchwały wprowadzono poprawki redakcyjne, które 
zostały przedstawione przez Burmistrza w trakcie odczytywania uchwały. 
Przewodnicz ący Rady Jan Mazur zapytał czy są pytania do przedstawionego projektu 
uchwały, przedstawił stanowiska Komisji Stałych, po czym zarządził głosowanie. 
Rada Miejska w obecności 12 radnych, przy 12 głosach „za” podjęła uchwałę Nr 
XXIX/61/2008 w sprawie uchwalenia rocznego Programu Współpracy Gminy Zbąszynek z 
organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami na 2009 rok. 
W wyniku głosowania Przewodnicz ący Rady Jan Mazur stwierdził, Ŝe Uchwała Nr 
XXIX/61/2008 w sprawie uchwalenia rocznego Programu  Współpracy Gminy 
Zbąszynek z organizacjami pozarz ądowymi oraz innymi podmiotami na 2009 rok  
została podj ęta jednogło śnie  /uchwała stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu/. 
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f/. 
 
Burmistrz Wiesław Czyczerski  przedstawił treść projektu uchwały w sprawie wysokości 
ekwiwalentu pienięŜnego dla członka Ochotniczej StraŜy PoŜarnej, który uczestniczył w 
działaniu ratowniczym lub szkoleniu poŜarniczym organizowanym przez Państwową StraŜ 
PoŜarną lub Gminę Zbąszynek. 
Przewodnicz ący Rady Jan Mazur zapytał czy są pytania do przedstawionego projektu 
uchwały, przedstawił stanowiska Komisji Stałych, po czym zarządził głosowanie  
Rada Miejska w obecności 12 radnych, przy 12 głosach „za” podjęła uchwałę Nr 
XXIX/62/2008 w sprawie wysokości ekwiwalentu pienięŜnego dla członka Ochotniczej StraŜy 
PoŜarnej, który uczestniczył w działaniu ratowniczym lub szkoleniu poŜarniczym 
organizowanym przez Państwową StraŜ PoŜarną lub Gminę Zbąszynek. 
W wyniku głosowania Przewodnicz ący Rady Jan Mazur stwierdził, Ŝe Uchwała Nr 
XXIX/62/2008  w sprawie wysoko ści ekwiwalentu pieni ęŜnego dla członka Ochotniczej 
StraŜy PoŜarnej, który uczestniczył w działaniu ratowniczym l ub szkoleniu 
poŜarniczym organizowanym przez Pa ństwow ą StraŜ PoŜarną lub Gmin ę Zbąszynek  
została podj ęta jednogło śnie  /uchwała stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu/. 
 
g/. 
 
Burmistrz Wiesław Czyczerski  przedstawił treść projektu uchwały w sprawie wyraŜenia 
zgody dla Burmistrza Zbąszynka do podpisania weksla in blanko wraz z deklaracją 
wekslową. 
Przewodnicz ący Rady Jan Mazur zapytał, czy są pytania do przedstawionego projektu 
uchwały, po czym zarządził głosowanie. 
Rada Miejska w obecności 12 radnych, przy 12 głosach „za” podjęła uchwałę Nr 
XXIX/63/2008 w sprawie wyraŜenia zgody dla Burmistrza Zbąszynka do podpisania weksla 
in blanko wraz z deklaracją wekslową. 
W wyniku głosowania Przewodnicz ący Rady Jan Mazur stwierdził, Ŝe Uchwała Nr 
XXIX/63/2008 w sprawie wyra Ŝenia zgody dla Burmistrza Zb ąszynka do podpisania 
weksla in blanko wraz z deklaracj ą wekslow ą została podj ęta jednogło śnie /uchwała 
stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu/. 

Do pkt. 10   
Uchwalenie bud Ŝetu gminy Zb ąszynek na 2009 rok 

 
a) przedstawienie projektu uchwały w sprawie uchwal enia bud Ŝetu gminy Zb ąszynek 

na 2009 rok wraz z informacj ą o stanie mienia komunalnego, prognoz ą długu i jego 
spłaty na rok 2009 i lata nast ępne 

 
Skarbnik Aneta Nawracała  przedstawiła projektowane dochody i wydatki ujęte w projekcie 
uchwały budŜetowej na 2009 rok, przedłoŜonym w dniu 15.11.2008 roku. Wraz z projektem 
uchwały przedłoŜona została informacja o stanie mienia komunalnego; wartość mienia w 
2008 roku wyniosła 45.649.022 zł. 

 
b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunk owej o projekcie uchwały 

bud Ŝetowej oraz o mo Ŝliwo ści sfinansowania deficytu bud Ŝetowego oraz 
prognozie kształtowania si ę długu publicznego 

 
Przewodnicz ący Rady Jan Mazur  odczytał pozytywną opinię Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Zielonej Górze w sprawie wydania opinii o moŜliwości sfinansowania 
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deficytu budŜetu na 2009 rok oraz prognozie kształtowania się długu Gminy Zbąszynek na 
lata 2009-2019 /opinia stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu/. 

 
Następnie Skarbnik Aneta Nawracała  odczytała opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w 
Zielonej Górze w sprawie wydania pozytywnej opinii o projekcie uchwały budŜetowej na 
2009 rok /opinia stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu/. 
 

Przewodnicz ący Rady Jan Mazur poinformował, Ŝe Komisje Stałe pracowały nad 
projektem uchwały budŜetowej zgodnie z Uchwałą Rady Miejskiej Nr XII/35/2007 w sprawie 
procedury uchwalania budŜetu gminy Zbąszynek oraz rodzaju i szczegółowości materiałów 
informacyjnych towarzyszących projektowi budŜetu. W dniu 25 listopada, podczas 
wspólnego posiedzenia Komisje zapoznały się z projektem budŜetu oraz przedstawiły na 
piśmie opinię o projekcie uchwały budŜetowej.  

Następnie Przewodnicz ący Rady Jan Mazur  odczytał opinie Komisji Stałych do projektu 
budŜetu na 2009 rok. Wnioski do projektu budŜetu zgłosiła Komisja Gospodarki i BudŜetu. 
Wnioski zostały przekazane Burmistrzowi.  

c) odczytanie opinii w sprawie projektu bud Ŝetu przedstawionej przez 
przewodnicz ącego Komisji  Gospodarki i Bud Ŝetu 

 

Wiceprzewodnicz ący Komisji Gospodarki i Bud Ŝetu Andrzej Budych odczytał opinię 
Komisji Gospodarki i BudŜetu o projekcie uchwały budŜetowej Gminy Zbąszynek na 2009 
rok /opinia stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu/. 

 
d) stanowisko Burmistrza do opinii i wprowadzenie a utopoprawek do projektu 

uchwały bud Ŝetowej 
 

Burmistrz Wiesław Czyczerski  odniósł się do wniosków zgłoszonych do projektu budŜetu 
Gminy na 2009 rok przez Komisję Gospodarki i BudŜetu, wskazując, które zostały przyjęte w 
ramach autopoprawek do budŜetu na 2009 rok: 

 
1. Zabezpieczenie kwoty w wysokości 10.000 zł na realizację programu Strategii 
Rozwiązywania Problemów Społecznych w Gminie Zbąszynek – wniosek w ramach 
autopoprawki został ujęty.  

2. Przemyśleć moŜliwość utworzenia w ramach Gminnego Programu  Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych funduszu stypendialnego dla dzieci zdolnych, 
pochodzących z rodzin uzaleŜnionych – wniosek w ramach autopoprawki został ujęty.  

3. Środki przeznaczane na godziny ponadnormatywne dla Policji przeznaczyć na 
zatrudnienie drugiego StraŜnika Miejskiego, odnosząc się do powyŜszego wniosku Komisja 
Gospodarki i BudŜetu wnioskowała o zbadanie, czy występuje potrzeba zatrudnienia 
drugiego StraŜnika Miejskiego w gminie – zdaniem Burmistrza nie ma potrzeby zatrudniania 
drugiego StraŜnika Miejskiego, Policja i StraŜnik mają róŜne kompetencje. 
 



Rada Miejska w Zbąszynku   V kadencja Samorządu 

        2006-2010 

 

 9 

 
 

4. W ramach poprawy bezpieczeństwa w gminie zwiększyć monitoring miasta  - wniosek 
został ujęty w budŜecie na 2009 i przewidziany do realizacji, zaplanowano zamontowanie 
trzech dodatkowych kamer. 
 
5. Z uwagi na powstające nowe ulice korzystne byłoby opracowanie wieloletniego planu 
budowy i remontowania dróg – Burmistrz poinformował, Ŝe wieloletni plan remontu dróg jest 
juŜ opracowany na najbliŜsze dwa lata i jest przyjęty do realizacji, więc na dziś nie potrzeby 
opracowywania nowego. 

 
6. Uefektywnienie promocji gminy – wniosek zrealizowano poprzez ogłoszenie konkursu na 
stanowisko do spraw promocji oraz zwiększenie środków w ramach promocji Gminy.  

 
7. Przedstawienie na grudniowych posiedzeniach Komisji ostatecznego stanowiska w 
sprawie budowy hali sportowej i basenu oraz przedstawienie tematu funkcjonowania CUM 
Zdrovita w kontekście koncepcji Zarządu Zdrovity a naszych oczekiwań. Jak poinformował 
Burmistrz, budowa hali sportowej i basenu są zapisane do realizacji w budŜecie na 2009 rok. 
W sprawie funkcjonowania CUM potrzeba podjęcia pewnych uzgodnień, będzie to tematem 
posiedzeń Komisji na początku przyszłego roku.  

 
e) odczytanie projektu uchwały bud Ŝetowej wraz z autopoprawkami 
 
Skarbnik Aneta Nawracała  przedstawiła treść uchwały w sprawie uchwalenia budŜetu 
Gminy Zbąszynek na 2009 rok. 
 
f) dyskusja nad projektem uchwały bud Ŝetowej 
 
W temacie budŜetu Gminy na 2009 rok głos zabrał radny Krzysztof Krzywak. Radny 
przedstawił szeroką analizę projektu budŜetu zaznaczając, bardzo dobre wskaźniki z 
2008 roku do realizacji budŜetu w 2009 roku, na które składają się: 
- wzrost wartości mienia komunalnego (wzrost w 2008 roku o 400 tys. zł w stosunku do 

2007 roku), 
- wzrost nabycia gruntów w 2008 roku (o 100% w stosunku do 2007 roku) 
- wzrost sprzedaŜy gruntów w 2008 roku (o 70% w stosunku do 2007 roku) i pomimo 

róŜnych uwarunkowań w 2009 roku planuje się zwiększyć jeszcze o 6%, 
- w budŜecie na 2009 rok planuje się pozyskać ponad 9 mln środków zewnętrznych tj. 

50% dochodów własnych,  
Radny przypomniał, Ŝe w kaŜdym roku, poczynając od roku 2002  budŜet Gminy był 
budŜetem wzrastającym, jedynie w 2007 roku znacznie spadł i wtedy Gmina Zbąszynek 
w rankingu Gmin, ogłoszonym przez Gazetę Lubuską, znalazła się na 61 miejscu w 
województwie. 
Radny podkreślił równieŜ jak waŜne okazuje się doświadczenie, umiejętność 
gospodarowania oraz odwaŜne i agresywne zarządzanie. 
BudŜet Gminy na 2009 rok w ocenie radnego Krzysztofa Krzywaka jest budŜetem bardzo 
progresywnym; na taką ocenę mają wpływ:  

- wzrost dochodów o 19%,  
- wzrost wydatków o prawie 30%, 
- wzrost  wydatków majątkowych o 60%, co wpływa na zamoŜność Gminy i 

inwestycje gminne. 
 

Radny zaznaczył, Ŝe zadania przyjęte do realizacji w budŜecie na 2009 rok, takie jak np. 
budowa obwodnicy północnej, uporządkowanie gospodarki wodno-ściekowej, biorąc pod 
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uwagę ich wielkość i znaczenie, wymagają duŜej dyscypliny i są wyrazem duŜej odwagi 
ze strony Burmistrza. 
Kontynuując analizę, rady Krzysztof Krzywak zwrócił uwagę, Ŝe środki w pomocy 
społecznej w stosunku do 2007 roku zmniejszyły. Zdaniem radnego trzeba mieć 
świadomość, biorąc pod uwagę kryzys gospodarczy,  Ŝe mogą się wydarzyć 
nieprzewidziane problemy. 
 
W sferze oświaty w 2009 roku radny podkreślił pozytywne utrzymanie tendencji 
rozwojowej z 2007 roku i zwiększenie środków na 2009 rok o 8%. Podobnie w  kulturze i 
sporcie, gdzie  w 2008 zwiększono środki w tej sferze o 24% a w 2009 roku planuje się 
utrzymanie tego poziomu. 
W temacie współpracy z organizacjami pozarządowymi  radny zwrócił uwagę, Ŝe 
potrzeba zmian w tym systemie i naleŜałoby zastanowić się nad mechanizmem 
funkcjonowanie tej sfery.  
 
Zdaniem radnego duŜym miernikiem a zarazem gwarantem stabilności i bezpieczeństwa 
jest wzrost środków przeznaczonych na bezpieczeństwo publiczne mieszkańców (wzrost 
o 51%).  
 
Jako mocne strony budŜetu na 2009 rok, radny wymienił: 

- progresywność budŜetu, 
- duŜe nakłady na inwestycje, wzrost wydatków majątkowych, 
- sprawne zarządzanie budŜetem w kierownictwie Urzędu. 

 
Natomiast słabymi stronami według radnego są: 

- kapitał ludzki – radny podkreślił, iŜ naleŜałoby zwiększyć kreatywność i mobilność 
tej sfery, 

- mała ilość organizacji pozarządowych; przekazywanie środków tym organizacjom  
powinno się rozszerzyć. 

 
Wśród zagroŜeń, które mogłyby negatywnie wpłynąć na realizację budŜetu w 2009 roku  
radny Krzysztof Krzywak zauwaŜył:  

- mniejsze wpływy ze sprzedaŜy, 
- mniejsze wpływy z podatków od osób fizycznych i prawnych, 
- bezrobocie. 

 
Podsumowując, radny Krzysztof Krzywak zwrócił uwagę, Ŝe w realizacji budŜetu na 2009 
rok niezbędna jest aktywność w obserwowaniu sytuacji społeczno-gospodarczej i szybkie 
reagowanie na zmieniającą się sytuację, wykorzystanie potencjału społecznego 
organizacji i stowarzyszeń, dyscyplina budŜetowa oraz łagodzenie problemów 
społecznych, które mogą się pojawiać. 
Według radnego osobą, która moŜe zrealizować budŜet w 2009 roku, jest osoba z 
doświadczeniem, duŜą wiedzą i duŜymi kompetencjami. 
 
Na zakończenie wystąpienia radny Krzysztof Krzywak Ŝyczył Burmistrzowi zrealizowania 
budŜetu w 2009 roku, gwarantując przy tym swoją aktywność i wyraŜając zaufanie, Ŝe 
Burmistrz poradzi sobie z realizacją zaplanowanego budŜetu. 
 
Radny Dariusz Drosik  podkreślił, Ŝe pozytywna i zadowalająca jest tak duŜa aktywność 
Burmistrza. 
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g) głosowanie nad uchwał ą bud Ŝetow ą. 
 

Przewodnicz ący Rady Jan Mazur zarządził głosowanie nad projektem uchwały w sprawie 
uchwalenia budŜetu gminy Zbąszynek na 2009 rok. 

Rada Miejska w obecności 12 radnych, przy 12 głosach „za” podjęła uchwałę Nr 
XXIX/64/2008 w sprawie uchwalenia budŜetu gminy Zbąszynek na 2009 rok. 
W wyniku głosowania Przewodnicz ący Rady Jan Mazur stwierdził, Ŝe Uchwała Nr 
XXIX/64/2008 w sprawie uchwalenia bud Ŝetu gminy Zb ąszynek na 2009 rok  została 
podj ęta jednogło śnie /uchwała stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu/. 

W imieniu własnym oraz Rady Przewodnicz ący Rady Jan Mazur  Ŝyczył Burmistrzowi 
zrealizowania budŜetu na 2009 rok, zdaniem Przewodniczącego, będzie to sukces nie tyko 
Burmistrza ale i wszystkich mieszkańców Gminy. 
 
Następnie Przewodniczący Rady zarządził przerwę. 
 
Po przerwie 
 
Do pkt.11   
 

Przyjęcie planu pracy Rady Miejskiej i Komisji Rewizyjnej  na 2009 rok  
 

Przewodnicz ący Rady Jan Mazur  odczytał proponowany plan pracy Rady Miejskiej na 
2009 rok. 
Radny Sylwester Budych  zapytał, czy odstąpiono od pomysłu wspólnych posiedzeń 
Komisji Stałych? 
W odpowiedzi Przewodnicz ący Rady Jan Mazur  poinformował, Ŝe w styczniu 2009 roku, 
zgodnie z przyjętą propozycją,  odbędzie się wspólne posiedzenie Komisji Stałych. Kwestia 
następnych posiedzeń pozostaje jeszcze do uzgodnienia. 
Radny Krzysztof Krzywak  zauwaŜył, Ŝe jeŜeli w planie pracy Rady ujęta jest „ocena”, to 
wskazane byłoby opracowywane kryteriów, za pomocą których byłaby przeprowadzana taka 
ocena. Zdaniem radnego warto byłoby podjąć decyzję, czy ma to pozostać w formie „oceny” 
czy moŜe zastąpić formą „informacji”. 
Ponadto radny zauwaŜył, Ŝe organizowanie wspólnych posiedzeń Komisji wymaga 
wprowadzenia zmian do statutu, poniewaŜ w statucie nie ma kwestii regulujących 
przeprowadzenia głosowania i wydawanie opinii poszczególnych Komisji podczas wspólnych 
posiedzeń Komisji. 

Ustosunkowując się do uwagi zgłoszonej przez radnego Krzysztofa Krzywaka radny 
Sylwester Budych  uznał, Ŝe powinna pozostać forma „oceny”.  

Radny Dariusz Drosik  zgodził się ze swoim przedmówcą. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Miejska p rzyjęła jednogło śnie plan 
pracy Rady na 2009 rok. 
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Następnie Przewodnicz ący Komisji Rewizyjnej Andrzej Budych  odczytał proponowany 
plan pracy Komisji Rewizyjnej na 2009 rok. 

W wyniku głosowania Rada Miejska przyj ęła jednogło śnie plan pracy Komisji 
Rewizyjnej na 2009 rok. 

 

Do pkt.12   
 

Odpowiedzi na interpelacje 
 
Burmistrz Wiesław Czyczerski  udzielił odpowiedzi na zgłoszone interpelacje i zapytania. 
 
Odnosząc się do interpelacji radnego Ryszarda Stachowiaka, Burmistrz przypomniał, Ŝe 
została stworzona lista, ale nie przydziału lokali do adaptacji tylko lista osób, które mogą się 
ubiegać o adaptację pomieszczeń w ZUK. Do tej pory zainteresowanie potencjalnych osób 
jest zerowe. Do osób wytypowanych przez Komisję Mieszkaniową  zostało skierowane 
pismo w kwestii wypowiedzenia się w temacie dalszego zainteresowania adaptacją 
pomieszczeń.  W międzyczasie zmieniła się sytuacja i pojawiła się konieczność utrzymania 
pomieszczeń nad biurami, pod potrzeby ZUK-u, z racji rozszerzenia zakresu ich działalności. 
Pojawiła się takŜe moŜliwość wydzierŜawienia powierzchni dla PKP i pomysł adaptacji na 
mieszkania zaczyna upadać. Ponadto, z racji wspólnego ogrzewania lepiej jest wydzierŜawić 
pomieszczenia podmiotom gospodarczym niŜ indywidualnym. 
Jak poinformował Burmistrz Wiesław Czyczerski, pojawił się takŜe problem przebudowy 
klatki schodowej, która nie spełnia pod względem wymaganej szerokości wymogów 
związanych z przemieszczaniem się ludzi. 
  
Odpowiadając na kolejne zapytanie Burmistrz poinformował, Ŝe Zakład TARGED nigdy nie 
dzierŜawił lokalu od Gminy. DzierŜawcą jest obecnie osoba fizyczna. Do tej osoby zostało 
skierowane zapytanie, czy sama prowadzi działalność. Odpowiedź, którą udzieli osoba 
będzie podstawą do stwierdzenia, czy  poddzierŜawia lokal i jest  pośrednikiem w wynajmie 
pomieszczeń, czy samodzielnie prowadzi działalność. PoddzierŜawianie lokalu osobom 
trzecim jest działaniem wbrew warunkom zawartym w umowie i byłoby podstawą do jej 
wypowiedzenia.  
 
W kwestii zaplanowanych remontów w ZUK i OKSiR w 2009 roku, Burmistrz poinformował, 
Ŝe udzieli odpowiedzi na piśmie. 
 
W odpowiedzi na zapytania radnego Mieczysława Maciejewskiego Burmistrz poinformował, 
Ŝe Programy Odnowy Miejscowości opracowują lokalne grupy działania danych 
miejscowości. Pracownik Urzędu działa tylko i wyłącznie jako osoba fizyczna spisująca 
zadania, które przygotowywują Rady Sołeckie.  
 
Odnosząc się do interpelacji radnego Krzysztofa Krzywaka, Burmistrz zaznaczył, Ŝe na dzień 
dzisiejszy w Gminie Zbąszynek nie ma problemów z bezrobociem. Problem bezrobocia 
podlega monitorowaniu. Plany IKEA i Swedwoodu są wręcz rozwojowe, uruchomiono 
procedurę zatrudniania pracowników do nowego zakładu, który zacznie funkcjonować 
wiosną 2009 roku. Burmistrz podkreślił jednak, Ŝe nie oznacza to, Ŝe po świętach sprzedaŜ 
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nie zmaleje na tyle, Ŝe zakład zacznie zmniejszać zatrudnienie.  
Natomiast w kwestii zwolnień nauczycieli, Burmistrz poinformował, Ŝe uzgodniono podczas 
spotkania z Dyrektorami placówek, iŜ wszelkie zatrudnianie i zwalnianie wymagać będzie 
konsultacji z Burmistrzem. 
Szerzej, w temacie zgłoszonych interpelacji przez radnego Krzysztofa Krzywaka, Burmistrz 
zgodnie z prośbą radnego, udzieli odpowiedzi na piśmie. 
 
W temacie funkcjonowania strony internetowej Zbąszynka Zastępca Burmistrza Jan 
Makarewicz  poinformował, Ŝe współpraca z firmą, u której Urząd posiada hosting strony 
internetowej i BIP-u układa się bardzo cięŜko. Pisemne zapytania pozostają bez odpowiedzi. 
Koszty hostingu są wysokie, duŜo wyŜsze porównując z ofertami innych firm. Ponadto za 
dodatkowe usługi związane z funkcjonowaniem strony np. zmianę menu, zwiększenie 
wielkości wprowadzanych plików (obecnie w BIP-ie moŜna wprowadzać pliki do max. 
wielkości 2 MB) czy wprowadzenie obowiązującego logo BIP, firma domaga się 
dodatkowych płatności. Podpisana umowa na stroną internetową zawiera pewne 
ograniczenia licencyjne, tzn. wykupiony program jest ograniczony tylko i wyłącznie do 
zamieszczenia na serwerze tej firmy i w przypadku zerwania umowy Urząd nie ma prawa do 
tego, co jest tam juŜ zamieszczone. Zastępca Burmistrza podkreślił, Ŝe na obecną stronę 
zostało juŜ wprowadzone wiele informacji i rezygnacja ze współpracy z firmą wiązałaby się z 
koniecznością przeniesienia danych na nową stronę.  
W uzupełnieniu Burmistrz Wiesław Czyczerski  poinformował, Ŝe forma administrowania, 
którą oferuje firma uniemoŜliwia równieŜ udostępnienie księgi gości czy modułu „zadaj 
pytanie Burmistrzowi”. 
Radny Andrzej Budych  zaproponował, by wypowiedzieć umowę np. z końcem 2009 roku a 
przez ten czas przenieść dane. Strona internetowa, zdaniem radnego, powinna wykazywać 
pełną transparentność podejmowanych zadań publicznych i ich realizacji (np. udostępnienia 
rejestru umów i zleceń). 
Zastępca Burmistrza Jan Makarewicz  poinformował, Ŝe obecna umowa będzie 
obowiązywać do 30.11.2009, okres wypowiedzenia umowy to 30 dni. 
 
Do pkt.13  

Oświadczenia i wolne wnioski 
 
Przewodnicz ący Rady Jan Mazur przedstawił informację dot. ilości podjętych uchwał oraz 
frekwencji udziału radnych na posiedzeniach Komisji i sesji w 2008 roku /informacja stanowi 
załącznik nr 18 do niniejszego protokołu/. 

Przewodnicz ący Rady Jan Mazur zaprosił radnych na spotkanie noworoczne, które 
odbędzie się  8 stycznia 2009 roku o godz.18.00.  

Następnie Przewodnicz ący Rady Jan Mazur  złoŜył wszystkim obecnym noworoczne 
Ŝyczenia; wielu szczęśliwych chwil spędzonych w gronie najbliŜszych oraz wszelkiej 
pomyślności i sukcesów  w 2009 roku, jak równieŜ przekazał Ŝyczenia, które wpłynęły do 
Biura Rady. 

 
Przewodnicz ący Rady Jan Mazur stwierdził, Ŝe protokół z poprzedniej sesji Rady przez 
czas trwania sesji był wyłoŜony do wglądu. Nie wpłynęły Ŝadne uwagi.  
- za przyj ęciem protokołu z poprzedniej sesji Rady głosowało 1 2 radnych "za”.  
Przewodnicz ący Rady Jan Mazur stwierdził, Ŝe w wyniku głosowania protokół z XXVIII 
sesji Rady z dnia 27 listopada 2008r. został przyj ęty jednogło śnie. 
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Do pkt.14  

Zakończenie obrad 
 

Wobec zrealizowania porządku obrad, Przewodniczący Rady o godzinie 1555 zamknął sesję. 
 
 
Protokołowała:                                  Sekretarz obrad:                       Przewodniczący obrad: 
 
Magdalena Tomaszewska                 Sylwester Budych                          Jan Mazur 
 
 
 
Wyci ąg z protokołu otrzymali:  
 

1. Burmistrz 
2. Skarbnik  
3. Sekretarz 
4. Przewodniczący Rady 

 
 
 
 


